和鳥兒做朋友

WILD BIRD SOCIETY OF TAIPEI



立會宗旨

本會以促進國民保護野生鳥類及其棲生環境,並倡導有關野生鳥 類之「欣賞、研究與保育」工作:期許培養國民高雅知性情操與 保護自然環境觀念,共同維護野鳥族群的繁衍及自然環境的保育 為宗旨。

鳥會緣起

本會為一群志趣相同、關心和保育野生鳥類及其棲地環境的社 會人士所組成的民間社團。起緣於1973年的「台北賞鳥會」 (Taiwan Bird Watcher's Group),歷經十餘年努力有了堅實的 基礎,於1984年9月正式立案為民間社團「台北市野鳥學會」 (Wild Bird Society of Taipei) •



社團法人台北市野鳥學會

全体の (1997) (1

和鳥兒做朋友

教育推廣

會務重點

Ⅰ 免費推廣活動/自然生態體驗營隊/大型活動

舉辦週日例行活動、週末派活動及非假日的「白頭翁俱樂部」,由義工提供解說服務,同時在關渡自然公園、芝山文化生態綠園等設置定點解說服務。此外,定期推出兒童寒暑假生態體驗營隊,並每年舉辦「國際賞鳥博覽會」、「華江雁鴨季」等大型活動,以結合鳥類觀賞與自然教育。



▮教育訓練

每年定期招募甄選義工,透過「冠羽班」培訓課程,強化義工的自然生態及鳥類知識。



文物出版

推廣自然觀察與生態教育,本會出版自然系列叢書 共8冊,服務廣大民衆。



定期刊物

「冠羽月刊」、「台灣野鳥」 「台北鳥類記」年刊。

學術交流

與在地鳥會組織及相關保育團體、國際性鳥類保育 團體等,保持密切的互動關係。



每年參與各種全國性及區域性的野鳥生態資源調查,如『家禽流行性感冒監測』等計畫。



野鳥救傷

設立『野鳥救傷中心』,協助野鳥救傷工作,並有8 所合作義診獸醫院。根據野鳥救傷中心統計,十多年 來本會接獲照顧的傷病野鳥共計超過14,000隻。



經營管理保育地

■關渡自然公園

自2001年11月受台北市政府委託,經營臺灣第一個濕地復育保護區「關渡自然公園」,目標是完善園區的自然生態教育及休閒遊憩機能。2011年10月,關渡自然公園成為全臺灣第一間通過認證之環境教育設施場所。

■芝山文化生態緑園

自2003年12月受台北市政府委託,經營座落於台北市中心的芝山岩管理處,芝山岩具備人文與自然等豐富的自然生態,為全國第一座文化生態公園,並於2012年2月獲得環保署環境教育設施場所認證。



諮詢服務

為服務會員與愛自然的朋友,代售賞鳥實用裝備、生態圖書音樂、影片及 自然藝術品等,並提供相關鳥類知識諮詢服務與圖書收藏。



支持鳥會

就是對您生活的土地盡了一份力

請用行動來支持我們! 歡迎您捐款贊助我們!

※本會開立捐款收據,可於所得税申報列舉扣除

WILD BIRD SOCIETY OF TAIPEI

Our Aims

We are dedicated to the appreciation, research, and protection of wild birds and their habitats. We aim to raise public awareness of nature conservation and draw people into cooperative efforts to protect the environment and ensure the survival and proliferation of wild birds.

Founding of the WBST

The Wild Bird Society of Taipei (WBST) is a nongovernmental organization of people who share common interests in wild birds and their habitats. It was founded in 1973 as the "Taipei Wild Bird Watcher's Group." In September 1984, the group succeeded in officially registering as a non-governmental organization, and hence was renamed the "Wild Bird Society





of Taipei."

Wild Bird Society of Taipei (WBST)

Fl., No. 3, Lane 160, Fu-Xing S. Rd., Sec. 2, Da-An District, 10664, Taipei

Office Hours: 09:00-21:00 (Monday - Friday) · 09:00-17:30 (Sunday)

Tel : +886-2-23259190
Fax : +886-2-27554209
E-mail : wbst@wbst.org.tw
URL : http://www.wbst.org.tw
Bank Remittance : 480210586026, Hoping Branch, Taipei Fubon Bank
Postal Remittance : 07857882

Payable to : Wild Bird Society of Taipei

Wild Bird Society Of Taipei

Education and Promotion

Major Work

I Free Birdwatching Trips/Ecological Camps/ Festivals and Fairs

WBST have been holding kinds of birdwatching trips in Taipei suburban areas, including weekend trips and Chinese Bulbul Club, in which the volunteers serve as guides and narrators. WBST have guide tours at certain spots, such as Guandu Nature Park, and Zhishan Cultural and Ecological Garden. In addition, we host regular summer and winter ecological camps for children, as well as festivals and fairs to combine birdwatching and ecological education, including "Taipei International Birdwatching Fair", and "Hua-Jhiang geese and duck festivals".



I Education and Training

WBST recruit volunteers regularly every year, and strengthen their knowledge of nature and birds by means of the training class "Yuhina Class".



Publications

In order to promote ecological education, we have published eight ecological booklets to public.



Monthly Yuhina Post and annual journals Wild Birds in Taiwan and Taipei Bird Journal.

Cooperative Interactions

We have close connections with local groups as well as the international bird conservation groups.



WBST participate in a variety of national and regional ecological surveys of birds, such as "Monitoring of Poultry's Avian Flu".



Wild Bird Rescue



In order to rescue injured and sick wild birds, WBST established the Wild Bird Rescue Center and cooperate with eight volunteer veterinary hospitals. According to statistics of the Wild Bird Rescue Center, WBST rescue and care over 14,000 injured/sick wild birds in over ten years.



Management of Nature Reservations

I Guandu Nature Park

Since November 2001, commissioned by the Taipei City Government, WBST have been managing the first wetland reservation of Taiwan, Guandu Nature Park. Our target is to enhance the functions of eco-system and leisure of the park. Furthermore, Guandu Nature Park is the first center rewarding Environmental Education Center Certificate in October 2011.

I Zhishan Cultural and Ecological Garden

Since December 2003, commissioned by the Taipei City Government, WBST has been managing the Zhishan Cultural and Ecological Garden, which is the first cultural and ecological garden in Taiwan. In addition, Zhishan Cultural and Ecological Garden reward Environmental Education Center Certificate in February 2012.



Consulting Services

To serve members and nature lovers, we sell birdwatching gear, eco-books, CDs, DVDs, and handicrafts. Moreover, we provide consult service on birds and related birds books.



If you support the WBST,

you are doing your part for the land on which you live.

Please put your support into action. Donations are welcomed.

** please do not hesitate to contact the WBST.

Please love, protect and care of our environment in Taiwan.